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إنَّ السلوك القيادي لمدرس التربية البدنية هو من أهم المواضيع وأكثرها أثارةً عند الطلبة وانعكاسات هذا الدور على تحقيق الانجازات الرياضية داخل وخارج المدرسة والوصول إلى تحقيق الأهداف التي يتطلع إليها كلٌ من المدرس والطالب.

         وتكمن مشكلة البحث في التعرّف على علاقة أبعاد السلوك القيادي لدى مدرسي التربية البدنية ببعدي دافعية الانجاز الرياضي لديهم ؟ .
ويهدف البحث إلى تعرّف:-

1- اعداد مقياس السلوك القيادي لدى مدرسي التربية البدنية من وجهة نظر الطلبة.

2- معرفة الفروق بين بعدي دافعية الانجاز : دافع انجاز النجاح ، ودافع تجنب الفشل لدى مدرسي التربية البدنية.
3- معرفة الفروق بين أبعاد السلوك القيادي :(التدريس والإرشاد ، والتحفيز ، وتسهيل الأداء الرياضي ، والسلوك التسلطي ،والسلوك الديمقراطي ) لدى مدرسي التربية البدنية .
4- تحديد العلاقة بين بعدي دافعية الانجاز ( دافع انجاز النجاح، دافع تجنب الفشل) وأبعاد السلوك القيادي ( التدريس والإرشاد ، والتحفيز ، وتسهيل الأداء الرياضي ، والسلوك التسلطي ، والسلوك الديمقراطي) لدى مدرسي التربية البدنية .

المنهج الوصفي بالطريقة المسحية لملاءمته طبيعة المشكلة وتكونت العينة من (30) مدرساً ومدرسة و(150) طالباً وطالبة.

أهم الاستنتاجات :-

1- وجود فروق ذات دلالة معنوية بين بعدي دافع انجاز النجاح ودافع تجنب الفشل .

2- وجود فروق ذات دلالة معنوية بين محور التدريس والإرشاد من جهة وبقية المحاور الأربعة الأخرى وهي ( التحفيز، وتسهيل الأداء الرياضي ، والسلوك التسلطي ، والسلوك الديمقراطي ) من جهة أخرى ولصالح محور التدريس والإرشاد وهذا يؤكد استخدامه من قبل غالبية المدرسين.
3- وجود فروق ذات دلالة معنوية بين محور السلوك الديمقراطي من جهة ومحور السلوك التسلطي من جهة أخرى ولصالح محور السلوك الديمقراطي وهذا يؤكد أنه الأسلوب الثاني من حيث كثرة الأستخدام .
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  Where the Leadership conduct of sport education teacher is one of the most exiting and important topics for the students , and the reflections of this role on finding sport  achievements inside and outside the school to determine the goals desired by both : the teacher and the student. 
          The thesis problem lies in identifying the relationship of the Leadership conduct dimensions of sport education teachers in comparison to sport achievement motivation dimensions they have.

The research aims to identify: - 
1-Building Leadership conduct measure of the sport education teachers from the viewpoint of students.
2-Identifying differences between dimensions of achievement motivation, motivation of success achievement and motivation to avoid failure among the sport education teachers.
3- Identifying differences between dimensions of leadership conduct (teaching , guidance, motivation, facilitate sport performance, overbearing conduct and democratic conduct) among the sport education teachers.
4- Identifying the relationship between dimensions of achievement motivation (success achieving motivation, motivation to avoid failure) and the dimensions of leadership conduct (teaching , guidance, motivation, facilitate sport performance, overbearing conduct and democratic conduct) among the sport education teachers.

The used curriculum which is the descriptive curriculum of survey style for its relevance to the nature of the problem. The sample  contained  30  teacher  and  150  student. 

 The most important conclusions were: - 
1- The presence of significant spiritual differences between dimensions of success achievement motivation and motivation to avoid failure. 
2- The existence of significant spiritual differences between the axis of teaching and guidance on one hand and the rest of the other four axis (stimulation, facilitate sport performance, overbearing conduct, democratic conduct) on the other hand , for the benefit of teaching and guidance and this confirms its use by the majority of teachers.
 3- The existence of significant spiritual differences between the axis of democratic conduct on one hand and the overbearing conduct on the other hand , for the benefit of democratic conduct and this confirms that it is the second in terms of use.
